论文

基于SPAD值的烤烟鲜烟叶成熟度量化研究

李佛琳^{1,2}, 赵春江², 王纪华², 杨铁钊³

(1.云南农业大学烟草学院,云南 昆明 650201; 2.国家农业信息化工程技术研究中心,北京 100097; 3.河南农业大学,河南 郑州 450002)

收稿日期 2006-9-5 修回日期 2006-9-14 网络版发布日期 2006-10-30 接受日期

摘要 利用SPAD-502叶绿素仪进行了连续两年的田间试验,研究了烤烟鲜烟叶的成熟度量化判别。结果表明,不同成熟度鲜烟叶的叶绿素含量差异显著。选取与叶绿素含量关系密切的SPAD值作为鲜烟叶成熟度的判别指标,并利用建立的烟叶成熟度叶绿素计读数模型TMDSPADV,模型的判别分类与试验的成熟度分类符合率为91%。因此,基于SPAD的成熟度TMDSPADV模型,可进行定量化的鲜烟叶成熟度判别。

关键词 烤烟;成熟度; SPAD; 叶绿素

分类号 \$572.01

Study of Numeric Maturity Degree of Fresh FCV Tobacco Leaves at Harvesting Time Based on SPAD Value

LI Fu-ling^{1,2}, ZHAO Chun-jiang², WANG Ji-hua², YANG Tie-zhao³

(1.Tobacco College of Yunnan Agricultural University, Kunming 650201, China; 2. National IT Industrial

R&D Center, Beijing 10097, China; 3. Henan Agricultural University, Zhengzhou 450002, China)

Abstract

Field experiments were conducted for two consecutive growing seasons for the application of SPAD-502 (a chlorophyll meter) for digital identification of maturity of fresh flue-cured tobacco at harvesting time. The results showed that the maturity degree was closely affected by the chlorophyll content of the leaf. SPAD value which closely related to the chlorophyll content was chosen as an indicatorion to determine the leaf maturity. The consistency reached 91% by the TMDSPADV model which was established based on chlorophyll content readings compared with the maturity degrees judged by the experiment. It is applicable to identify leaf maturity by TMDSPADV model.

Key words Flue-cured tobacco; Maturity Degree; SPAD; Chlorophyll

DOI:

扩展功能

本文信息

- ▶ Supporting info
- ▶ PDF(1323KB)
- ▶[HTML全文](0KB)
- ▶参考文献

服务与反馈

- ▶把本文推荐给朋友
- ▶文章反馈
- ▶浏览反馈信息

相关信息

- ▶ 本刊中 包含
- "烤烟;成熟度; SPAD; 叶绿素" 的 相关文章
- ▶本文作者相关文章
- 李佛琳
- .
- 赵春江
- 王纪华
- · 杨铁钊